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פרשת נצבים

והשבת אל לבבך בכל הגוים אשר הדיחך ה' אלוהך שמה ( לא)

יש הבדל גדול - אמר רבי משה ארליך - בין אדם הזורק חפץ לדוחף חפץ.
אדם הזורק חפץ - הרי שמיד בעת הזריקה יצא החפץ מידו, לא כן הדוחף חפץ ממקום למקום לא זזה ידו

מהחפץ עד אשר מגיע למקומו.

זה מה שנאמר כאן בפסוק: "והשבות אל לבבך בכל הגויים אשר הדיחך ה' אלוהך שמה", הגויים
"אשר אלא  הוא  כן  לא  דאמת  אליבא  אבל  מידו,  ישראל  בני  את  "השליך"  הקב"ה  כי  לחשוב  טועים 
הדיחך", הקב"ה לא הוציא את בני ישראל מידו כלל אלא רק "דחפם" אל בין הגויים, אולם כאשר ישובו

בתשובה שלימה ישיב אותם ה' לארצם בשמחה!

מקור: וקראת לשת עונג


